
 

 

 
П Р О Т О К ОЛ 

 
от заседание на Консултативен съвет по въпросите на туризма в Община Габрово 

 
 

Днес, 8 март 2023 г., от 10:00 ч., в Ритуална зала на Община Габрово, се проведе заседание 
на Консултативен съвет по въпросите на туризма при следния 

 
ДНЕВЕН РЕД: 

 
1. Представяне, обсъждане и приемане на Отчет за изпълнение на Програмата за развитие на 

туризма в Община Габрово за 2022 г. 
2. Обсъждане на предложения за Програма за развитие на туризма 2023 г. 
3. Приемане на Програма за развитие на туризма в Община Габрово за 2023 г. 
4.  Други. 
 
На заседанието присъстваха: 
  
1. Станимир Маринов – Директор ДНП „Централен Балкан“ представляван от Яница 

Иванова Иванова  
2. Инж. Лиляна Райкова - Директор на Д „ПП Българка“ представлявана от Радостина 

Аръшева 
3. Маргарита Доровска - Директор на Музей „Дом на хумора и сатирата“ 
4. Проф. Д-р Светла Димитрова - Директор на РЕМО „Етър“  
5. Мирослав Йорданов - Директор на МАИР „Боженци“  
6. Тодор Приводанов - собственик на къща за гости „Милкана“ 
7. Емилиян Христов – Председател и член на Съвет на директорите на Узана Тур АД 
8. Атанас Сидеров - председател на ТД „Узана“, представляван от Пламен Петров 
9. Велимира Христова - главен експерт в отдел „Култура и туризъм“ в Община Габрово 
10.  Живко Жечев - Управител на клуб „Хемус Адвенчър“, представляван от Ивелин Пенчев 
11.  Васил Николов - официален представител на Българската асоциация на заведенията за 

Габрово и собственик на клуб „Папараци“ 
12.  Ивелина Елмазова - Управител на Рекламна агенция „Елмазови“  
13.  Йонка Агалова - туроператор и собственик на My story travel 
14.  Мариела Петрова- Изпълнителен Директор на РСО „Централна Стара планина“ 
 
На заседанието не присъстваха:  
1. Мелина Шакариян - Собственик на Семеен хотел "Балканци" 
2. Ценка Николова - Управител Балнеохотел "Люляците" 
3. Надежда Петрова - Собственик на Хотел "Боженци" 
4. Десислава Павлова - Управител на Хотел "Мак" 
5. Марин Атанасов / Теодора Попова-Моралес - Управители на Хотел "Балкан" 
6. Бонка Спасова - Собственик на ТА "Свят" 
7. Смилен Кабакчиев - Представител на СК "Екстрийм трейсинг" 
8. Детелин Цветков - Зам. управител на "Общински пътнически транспорт" ЕООД 
9. Пламенa Илиевa - Управител на Пицария "Темпо" 



 

 

10.  Емил Тодоров - Собственик на Къща за гости "Турлашка" 
 

От 24 члена на Консултативния съвет присъстваха 14. Заседанието имаше необходимия 
кворум и бе открито от г-жа Таня Христова – председател на Консултативния съвет.  

 
Гласуван и приет от всички бе Дневния ред на Заседанието. 

 
Заседанието продължи с обсъждане на точките от дневния ред: 

 
1. Отчет за изпълнение на Програмата за развитие на туризма в Община Габрово за 2022 г. 

 
Членовете на Консултативния съвет бяха запознати предварително с Отчета за изпълнение 
на Програмата за развитие на туризма в Община Габрово за 2022 г. заедно с поканата за 
заседанието. Десислава Стайкова-Атанасова, експерт в Туристически информационен център 
- Габрово представи основните части на отчета. Коментари и допълнения от страна на 
членовете не бяха направени. 
 
Г-жа Таня Христова покани присъстващите членове на Консултативния съвет за коментари 
относно Отчета за изпълнение на Програмата за развитие на туризма в Община Габрово за 
2022 г. 
 
Бяха направени коментари от страна на: 
 
1. Мирослав Йорданов / Директор МАИР "Боженци"  
Увеличава се периодът на престой на туристите. 

 
2. Проф. Д-р Светла Димитрова / Директор РЕМО "Етър" 
Трябва да се положат усилия за завръщане на чуждестранните туристи, които в периода на 
пандемията намаляха. Да се обърне внимание върху почистването на пътните артерии и по-
специално пътя Габрово-Шипка. Да се вземат допълнителни мерки за почистване на по-
крайните райони. Със съдействието на ПП „Българка“ да се отстранят компрометираните и 
амортизирани елементи, части от създадени туристически пътеки, в района на музей Етър. И 
да се наблегне на маршрутите със съвместени усилия за привличане на туристи. Да насочим 
вниманието си към предлагане на преживявания. Унифициране на указателните табели в 
града. 
 
3. Маргарита Доровска / Директор Музей "Дом на хумора и сатирата" 
Музеят на хумора и сатирата през 2022 г. отбеляза рекордна посещаемост на туристи.  
Необходимо е да има колаборация между отделните субекти за реклама на дестинацията. 
 
4. Йонка Агалова / Туроператор, собственик на "My story travel" 
Тенденция през изминалата година е присъствието на бутикови туристи.  
Все по-рядко се срещат вече организирани големи групи. Търси се индивидуалното 
настаняване, като все по-водещ момент е предлагането на преживяване в дестинацията. 
 
5. Ивайло Станев / Експерт ТИЦ - Габрово 
Необходимо е активно участие в туристическите борси и изложения и привличане на 
местния бизнес като лоялен партньор.  



 

 

Включването на доброволци от Младежки център, които по различна линия да се включват в 
реализиране на Програма туризъм 2023 г. 
 
6. Ивелин Пенчев / представляващ клуб „Хемус Адвенчър“  Важно е да се направи 
качествена оценка на туриста, посещаващ Габрово, да се определи неговия профил.  
Желание от страна на клуб „Хемус Адвенчър“  за активна комуникация и екипна работа. 
 
7. Светлана Михайлова / Връзки с обществеността - Музей „Дом на хумора и сатирата“ 
Организиране на съвместни инициативи с ТИЦ. Да продължи доброто сътрудничество с 
Младежки център. 
 
Г-жа Таня Христова - Кмет на Община Габрово покани членовете на Консултативния съвет 
да гласуват приемане на Отчет за изпълнение на Програмата за развитие на туризма в 
Община Габрово за 2022 г. 
 
С 13 гласа „за”  и 1 глас „въздържал се“ бе взето РЕШЕНИЕ № 1 по т. 1 от Дневния ред: 

Консултативният съвет по въпросите на туризма към Община Габрово приема Отчет за 
изпълнение на Програмата за развитие на туризма в Община Габрово за 2022 г. 
 
 
2. Обсъждане на предложения за Програма за развитие на туризма 2023 г. 

 
Г-жа Таня Христова представи постъпилите две предложения за Програма туризъм 2023: 
 
1. Пламен Петров   
Секретар на ТД Узана и член на Управителния съвет на Българския туристически съюз  
Туристическо дружество Узана за 2023 година през месец май ще организира празник на 
диворастящия божур на Витата стена. – Да се включи събитието в календара и да бъде 
рекламирано по всички канали. 
 
2. Даниела Кръстева 
Ст. експерт в отдел БППП 
1. Добро впечатление прави подравняването на пътеката към село Боженци, с начало село 
Източник и изграждането на нов кът за отдих. Добре е да се надгради инфраструктурата, да 
се изнесат частите от стара такава. 
2. По картата, която е поставена в началото/края на пътеката, цветът на маркировката е жълт, 
на терен преобладава червен. Да бъде променена и да остане коректната, по карта. 
3. Пътеката от хижа „Партизанска песен“, към хижа „Мазалат“ е масово използвана, както от 
габровци, така и от много гости на града и местността Узана. Тя попада в землищата на 
градовете Габрово и Севлиево и не е част от защитените територии на ПП „Българка“ и НП 
„Централен Балкан“. Единственото оформено място за отдих е до чешмата Корита.  Може да 
се помисли за някакъв малък заслон или беседка. 
 
Г-жа Таня Христова покани членовете на консултативния съвет за коментар и мнение 
относно постъпилите предложения. Нямаше направени коментари от страна на 
присъстващите представители. 
 



 

 

 
3. Приемане на Програма за развитие на туризма в Община Габрово за 2023 г. 

 
Ивайло Станев – Експерт в ТИЦ – Габрово представи основните приоритети в Програма за 
развитие на туризма 2023 г. 
 
Г-жа Таня Христова покани членовете на консултативния съвет за коментар и мнение 
относно Програма за развитие на туризма 2023 г. 

 
Бяха направени коментари от страна на: 
 
1. Проф. Д-р Светла Димитрова / Директор РЕМО "Етър" 
Трябва да се работи за съхраняване на положителния имидж на всички музеи. 
От тази година музей „Етър“ са пуснали в обръщение билет с преживявания. 
 
2. Емилиян Христов / Председател и член на Съвет на директорите на Узана Тур АД 
Има необходимост от реклама /билбордове/ на пътя за Узана и възможностите за музейни 
посещения в града.  
Подобряване на инфраструктурата, предвид засиления туристически интерес в последните 
години към района.  
3. Светлозар Тодоров / Ръководител „Културен мениджмънт“ в музей Етър. 
Трябва да се наблегне на активното сътрудничество между отделните културни институти и 
собствениците на места за настаняване. Активна работа за привличане и на местните жители 
към случващото се в града. 
 
4. Ивелина Елмазова / Управител на Рекламна агенция „Елмазови“  
Трябва да се засили комуникацията между отделните заинтересовани страни в областта на 
туризма.  
 
Г-жа Таня Христова покани членовете на Консултативния съвет да гласуват приемане на 
Програма за развитие на туризма в Община Габрово за 2023 г. 
 
С 14 гласа „за” бе взето РЕШЕНИЕ № 2 по т. 3 от Дневния ред: 
Консултативният съвет по въпросите на туризма към Община Габрово приема Програма за 
развитие на туризма в Община Габрово за 2023 г. 

 
 
 
 

ПРЕДСЕДАТЕЛСТВАЩ: 
 
Таня Христова 
Кмет на Община Габрово 
 
 
Изготвил: Десислава Стайкова – експерт в Туристически информационен център- 
Габрово 


